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Protokół Nr 8/19 
z posiedzenia Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych, Ochrony Środowiska, 

Wychowania, Oświaty, Kultury, Sportu odbytego w dniu  

26 listopada 2019 roku w sali narad Urzędu Miejskiego w Pyzdrach  

 
      
Posiedzenie Komisji otworzyła o godzinie 13

 00 
przewodnicząca Komisji Elżbieta Ratajczyk  

stwierdzając, że na 5 radnych w posiedzeniu uczestniczy 4, co stanowi quorum, przy którym 

Komisja może obradować i opiniować projekty uchwał.   

Nieobecna usprawiedliwiona Elżbieta Kłossowska.   

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Radna Elżbieta Ratajczyk zapytała, czy są uwagi do zaproponowanego porządku obrad?  

Z uwagi na brak uwag, porządek obrad został przyjęty.  

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia regulaminu udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy i Miasta 

Pyzdry. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy i Miasta 

Pyzdry na 2019 rok.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr VI/46/19 Rady 

Miejskiej w Pyzdrach z dnia 20 maja 2019 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 

2019 r. Powiatowi Wrzesińskiemu.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości.   

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako 

podstawa obliczania podatku rolnego. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych.   

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość 

oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz 

szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw dla nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach prowadzonych przez Gminę Pyzdry. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie regulaminu korzystania z obiektu - Dom 

Podcieniowy. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie regulaminu korzystania z obiektu - Wiatrak 

Holender. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Opieki nad 

Zabytkami dla Gminy i Miasta Pyzdry na lata 2020-2023”.  

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sprzedaży niezabudowanej nieruchomości 

gruntowej o numerze geodezyjnym 1120/1 położonej w Pyzdrach. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sprzedaży niezabudowanej nieruchomości 

gruntowej o numerze geodezyjnym 1120/2 położonej w Pyzdrach.  

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sprzedaży niezabudowanej nieruchomości 

gruntowej o numerze geodezyjnym 1380/10 położonej w Pyzdry.   

14. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Rataje.  

15. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii.  
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16. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  

17. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy  

i Miasta Pyzdry z organizacjami pozarządowymi na 2020 rok. 

18. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nawiązania współpracy partnerskiej 

pomiędzy Gminą i Miastem Pyzdry z francuską Gminą Mer.  

19. Zapytania i wolne wnioski. 
 

 

Ad. 1.  

Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pyzdrach Beata Kruszka 

poinformowała, że przyczyną wywołania tej uchwały jest zmiana ustawy o systemie oświaty 

oraz o pomocy społecznej. Zmieniło się nazewnictwo i dochód przypadający na osobę (było 

456 zł, a jest 528 zł). Pozostałe zasady pozostają bez zmian.  

W ubr. ze stypendium skorzystało 50 rodzin, w tym roku wniosków wpłynęło od 30 rodzin.    

Jeżeli dochód na osobę w rodzinie nie przekracza 140 zł, to wtedy na dziecko jest 

przyznawana kwota 199 zł/miesiąc.  

 

Następnie przystąpiono do przegłosowania projektu uchwały. 

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z posiedzenia Komisji.  

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia regulaminu udzielania pomocy materialnej  

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy i Miasta Pyzdry  

został zaopiniowany pozytywnie („za” – 4, nieobecny -1).  

 

Ad. 2.  

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy i Miasta Pyzdry na 2019 rok 

przedstawiła Antonina Balicka, skarbnik   

Ponadto zaproponowała dodatkowe zmiany w rozdziale 70005 grupa paragrafów 1600 

wykreślić kwotę 6.700 zł, która była zaplanowana na wykup gruntu pod drogę  przy ul. 

Polnej, do którego nie doszło,  bo po wysłaniu materiałów do radnych pojawiła się możliwość 

wykupu gruntu przy ul. Wrocławskiej (przy byłej piekarni). W związku z powyższym w 

rozdziale 75818 grupa paragrafów 1100 należy wpisać kwotę 67.388,62 zł. Po zmianach 

także  należy w ust. 12 projektu uchwały kwotę 102.305,56 zł zastąpić kwotą 95.065,56 zł. 

-  w oświacie zwiększyć środki na wydatki w szkole w Pyzdrach i Górnych Grądach o kwotę 

7.400 zł, a zmniejszyć wydatków w świetlicy szkolnej. Te środki są zaplanowane w planach 

finansowych. Chodzi o przeniesienie środków z jednego zadania na inne.   

Po tych zmianach, przeniesienia miedzy działami, rozdziałami i grupami paragrafów 

dokonane będą na kwotę 354.648,90 zł.  

Regionalna Izba Obrachunkowa zauważyła, że w uchwale w sprawie zmian w budżecie z 

ostatniej sesji została zwiększona kwota na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków  do 

52.000 zł, ale nie zostało to zapisane w załączniku – plan dotacji dla jednostek spoza sektora 

finansów publicznych. W projekcie uchwały zostało to już poprawnie zapisane.  

 

Głos zabrał Przemysław Dębski, burmistrz, który w uzupełnieniu dodał, iż właściciel 

budynku po piekarni w Pyzdrach przy ul. Wrocławskiej chciał nabyć sąsiednie działki. Gmina 

miała prawo pierwokupu, z czego skorzystała wykupując część gruntu pod drogę za ok. 5 tyś 

zł, by był swobodny przejazd.  

 

Ponadto przypomniał, że do przetargu na renowację wiatraka przystąpiły dwie firmy, które 

złożyły ofertę na kwotę wyższą od kosztorysu inwestorskiego i kwoty zaplanowanej w 

budżecie gminy. Zwiększenie środków na to zadanie następuje dopiero teraz na etapie 
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płatności faktury i poszukaniu środków w budżecie gminy. Także należność dla inspektora 

nadzoru była wyższa niż zakładano.  Prace przy wiatraku dobiegają końca.  

Antonina Balicka, skarbnik  powiedziała, że na początku roku była podjęta decyzja o 

zaciągnięciu pożyczki z BGK na wyprzedzające finansowanie w wysokości 500 tyś zł i 330 

tyś zł w Powiatowym Banku na środki własne. Po przetargu okazało się, że środków na 

wiatrak zabraknie. Nie zaciągano kolejnego kredytu, tylko w miarę możliwości dokonywano 

przesunięć środków w ramach budżetu gminy.  

 

Następnie przystąpiono do przegłosowania projektu uchwały. 

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z posiedzenia Komisji.  

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy i Miasta Pyzdry na 2019 rok 

wraz z dodatkowymi zmianami został zaopiniowany pozytywnie („za” – 4, nieobecny -1).   

 

 

Ad. 3.  

Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr VI/46/19 Rady Miejskiej w Pyzdrach z 

dnia 20 maja 2019 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2019 r. Powiatowi 

Wrzesińskiemu przedstawiła Antonina Balicka, skarbnik   

 

Następnie przystąpiono do przegłosowania projektu uchwały. 

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z posiedzenia Komisji.  

Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr VI/46/19 Rady Miejskiej w Pyzdrach z 

dnia 20 maja 2019 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2019 r. Powiatowi 

Wrzesińskiemu 

został zaopiniowany pozytywnie („za” – 4, nieobecny -1).   

 

 

Ad. 4.  

 

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

przedstawiła Antonina Balicka, skarbnik 

 
Stawki podatku od nieruchomości obowiązujące na terenie Gminy i Miasta Pyzdry zaproponowane 

przez Komisję:    

1) od gruntów:  

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób    

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,78 zł od 1 m² powierzchni;  

b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi jezior i 

zbiorników sztucznych – 4,80 zł od 1 ha powierzchni; 

c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,36 zł od 1 m² powierzchni;  

d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 9 

października 2015 r. o rewitalizacji (t.j. Dz.U. z 2018 r. poz. 1398 ze zm.), i położonych na 

terenach, dla których miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje 

przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, usługową albo zabudowę o przeznaczeniu 

mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego 

planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono 

budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego – 3,15 zł od 1 m
2 
powierzchni; 

    2) od budynków lub ich części:  

a) mieszkalnych – 0,70 zł od 1 m² powierzchni użytkowej,  

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub 

ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 16,60 zł od 1 m² powierzchni 

użytkowej; 
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c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem siewnym – 11,18 zł od 1 m² powierzchni użytkowej; 

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności 

leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 4,87 zł od 1 m² powierzchni 

użytkowej; 

e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 6,14 zł od 1 m² powierzchni użytkowej; 

    3) od budowli – 2 % ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 i ust. 3-7 ustawy z dnia                                    

 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych.   

 

Głos zabrał Przemysław Dębski, burmistrz, który poinformował, że zostanie wystosowany 

apel do podatników o sprawdzenie powierzchni budynków do wymiaru podatku od 

nieruchomości. 

Poruszył także temat grodzenia działek szczególnie znajdujących się przy drogach.   

 

Następnie przystąpiono do przegłosowania projektu uchwały. 

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z posiedzenia Komisji.  

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości został 

zaopiniowany pozytywnie („za” – 4 , nieobecny -1).  
 

Ad. 5.  

Projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 

obliczania podatku rolnego przedstawił Przemysław Dębski, burmistrz.  

 

Następnie przystąpiono do przegłosowania projektu uchwały. 

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z posiedzenia Komisji.  

Projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 

obliczania podatku rolnego został zaopiniowany pozytywnie („za” – 4, nieobecny -1).  
 

Ad. 6.  

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych  

przedstawił Przemysław Dębski, burmistrz.  

 

Następnie przystąpiono do przegłosowania projektu uchwały. 

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z posiedzenia Komisji.  

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych został zaopiniowany pozytywnie („za” – 4, nieobecny - 1).  
 

Ad.7.  

Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 

warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz szczegółowe warunki 

obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Pyzdry  

przedstawił Przemysław Dębski, burmistrz.  

Podstawową kwestią wywołująca uchwałę jest ustawowy obowiązek wypłaty nauczycielom 

minimum 300 zł za wychowawstwo. Do tej pory było 100 zł.  

Grażyna Juszczak, sekretarz dodała, że w projekcie uchwały nie ma zapisu odnośnie stażu 

pracy, bo nie jest to w kompetencji rady. Obecnie zapisuje się o współpracy z radą rodziców,  

a nie z radą szkoły.  

Elżbieta Ratajczyk, radna zapytała, czy nadal używane jest sformułowanie dzieci i młodzież 

upośledzona umysłowo, czy raczej niepełnosprawni.   

Anna Wojciechowska, kierownik referatu oświaty odpowiedziała, że w ustawie jest mowa  

o dzieciach i młodzieży upośledzonej. 
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Elżbieta Ratajczyk, radna poprosiła o wyjaśnienie treści paragrafu 5 ust. 1 pkt 2. Czy gmina 

ma taki rodzaj szkoły, o którym jest mowa w tym zapisie?  

Anna Wojciechowska, kierownik referatu oświaty odpowiedziała, że gmina nie ma szkoły 

specjalnej. Ale może wystąpić sytuacja, w której nauczyciel na jednej godzinie realizuje dwa 

programy, w tym jeden dla dziecka z upośledzeniem umysłowym. W takim przypadku 

nauczyciel otrzymuje dodatek w  wysokości 10% stawki godzinowej.   

Elżbieta Ratajczyk, radna zaproponowała wykreślenie  z paragrafu 5 ust. 1 pkt 2 słowa szkoła, 

bo gmina jej nie ma oraz czytelniejsze sformułowanie treści w/w pkt 2.  

 

Następnie przystąpiono do przegłosowania projektu uchwały. 

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z posiedzenia Komisji.  

 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 

warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz szczegółowe 

warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Pyzdry  

został zaopiniowany pozytywnie („za” – 4, nieobecny - 1).  
 

Ad. 8. i 9.  

Projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania z obiektu - Dom Podcieniowy przedstawił 

Przemysław Dębski, burmistrz.  

Gmina otrzymała dofinansowanie zarówno na dom podcieniowy jak i na wiatrak.  Zbliża się 

czas rozliczenia dotacji. W związku z czym konieczne jest jeszcze zatwierdzenie 

regulaminów korzystania z tych obiektów.  

 

Następnie przystąpiono do przegłosowania projektów uchwał. 

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z posiedzenia Komisji.  

Projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania z obiektu - Dom Podcieniowy został 

zaopiniowany pozytywnie („za” – 4, nieobecny - 1).   

Projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania z obiektu – Wiatrak Holender został 

zaopiniowany pozytywnie („za” – 4, nieobecny - 1).  

 

Ad. 10.  

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy 

i Miasta Pyzdry na lata 2020-2023” przedstawił Przemysław Dębski, burmistrz.  

 

Następnie przystąpiono do przegłosowania projektu uchwały. 

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z posiedzenia Komisji.  

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla 

Gminy i Miasta Pyzdry na lata 2020-2023” został zaopiniowany pozytywnie („za”– 4, 

nieobecny - 1).   
 

 

Ad. 11. i 12.  

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej o numerze 

geodezyjnym 1120/1 i 1120/2 położonej w Pyzdrach przedstawił Przemysław Dębski, 

burmistrz.  

Następnie przystąpiono do przegłosowania projektu uchwały. 

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z posiedzenia Komisji.  
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Projekt uchwały w sprawie sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej o numerze 

geodezyjnym 1120/1 położonej w Pyzdrach został zaopiniowany pozytywnie („za” – 4, 

nieobecny - 1).  

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej o numerze 

geodezyjnym 1120/2 położonej w Pyzdrach  został zaopiniowany pozytywnie („za” – 4, 

nieobecny - 1).   
 

 

Ad. 13.  

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej o numerze 

geodezyjnym 1380/10 położonej w Pyzdry (po starym przedszkolu) przedstawił Przemysław 

Dębski, burmistrz.  

 

Jest to działka, którą gmina chce sprzedać na cele mieszkaniowe – zabudowę szeregową, bo 

zapotrzebowanie na mieszkania jest. Chodzi o zabudowę szeregową nie wyższą jak 

standardowy dom jednorodzinny.  

Działką tą jest zainteresowany deweloper z Orzechowa. 

Dobrym rozwiązaniem byłoby wykupienie przez dewelopera działki między drogą przy ul. 

Jana Pawła II a Orlikiem z przeznaczeniem na parking.  

Na kolejnej sesji będzie podejmowana uchwała o zmianie zagospodarowania tej działki.  

 

Następnie przystąpiono do przegłosowania projektu uchwały. 

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z posiedzenia Komisji.  

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej o numerze 

geodezyjnym 1380/10 położonej w Pyzdrach został zaopiniowany pozytywnie („za”– 4, 

nieobecny - 1).    
 

Ad. 14.  

Projekt uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego wsi Rataje przedstawił Przemysław Dębski, burmistrz.  

Obecnie w Ratajach jest możliwa zabudowa zagrodowa (pozwolenie na budowę może 

uzyskać tylko rolnik), a po zmianie planu byłaby możliwość zabudowy mieszkaniowej, czyli 

każdy mógłby się budować. Mieszkańcy Rataj będą mogli się wypowiedzieć, czy chcą 

zmiany planu zagospodarowania, czy nie.  

 

Następnie przystąpiono do przegłosowania projektu uchwały. 

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z posiedzenia Komisji.  

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego wsi Rataje  został zaopiniowany pozytywnie („za”– 4, 

nieobecny - 1).    
  

Ad. 15 i 16.   

Projekt uchwały w sprawie  Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii i Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych przedstawiła Elżbieta 

Ratajczyk, przewodnicząca Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  

 

Następnie przystąpiono do przegłosowania projektu uchwały. 

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z posiedzenia Komisji.  

Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii został 

zaopiniowany pozytywnie  („za”– 4, nieobecny - 1).     

Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych został zaopiniowany pozytywnie  („za”– 4, nieobecny - 1).    
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Ad. 17.  

Projekt uchwały w sprawie  przyjęcia programu współpracy Gminy i Miasta Pyzdry  

z organizacjami pozarządowymi na 2020 rok przedstawiła Grażyna Juszczak, sekretarz.  

 

Następnie przystąpiono do przegłosowania projektu uchwały. 

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z posiedzenia Komisji.  

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy i Miasta Pyzdry  

z organizacjami pozarządowymi na 2020 rok został zaopiniowany pozytywnie  („za”– 4, 

nieobecny - 1).    
 

Ad. 18.   

Projekt uchwały w sprawie  nawiązania współpracy partnerskiej pomiędzy Gminą i Miastem 

Pyzdry z francuską Gminą Mer przedstawił Przemysław Dębski, burmistrz.  

Podczas pierwszej wizyty Francuzów w Pyzdrach został podpisany list intencyjny.  

 

Następnie przystąpiono do przegłosowania projektu uchwały. 

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z posiedzenia Komisji.  

Projekt uchwały w sprawie nawiązania współpracy partnerskiej pomiędzy Gminą i Miastem 

Pyzdry z francuską Gminą Mer został zaopiniowany pozytywnie („za”– 4, nieobecny - 1).    
 

 

Ad. 19. 

W zapytaniach i wolnych wnioskach głos zabrali:  

 

Przemysław Dębski, burmistrz poinformował, że od nowego roku drastycznie wzrastają 

opłaty za odpady komunalne dostarczane do wysypiska śmieci w Lulkowie na 2020 rok:    

- zmieszane z 315 zł na 480 zł,  

- papier  z 29 zł do 58  

- tworzywa sztuczne – 29 zł na 150 zł podwyżka o 517%,  

- szkło z 29 na 150 zł,   

- odpady biodegradowalne, gdy są luzem  z 29 zł na 58 zł, a w workach 480 zł.  

Ustawa o gospodarce odpadami wchodziła w życie po to, aby każdą ilość śmieci odbierać od 

mieszkańca, by śmieci nie leżały w rowach, lasach, a teraz przed największym problemem 

zostały postawione gminy. Jak gminy mają dostarczać odpady na wysypisko śmieci przy w/w 

odpłatnościach jakie ustaliła firma Urbis odbierająca odpady. Najlepiej byłoby ich nie 

wywozić na wysypisko.  

Justyna Sosnowska, radna stwierdziła, że w przypadku dostarczania małej ilości odpadów 

gmina będzie podlegała karze.  

Przemysław Dębski, burmistrz stwierdził, że trzeba będzie dążyć do obniżania kosztów np. 

wprowadzić pojemniki na odpady biodegradowalne, można rozważyć kompostowanie 

niektórych odpadów na posesjach w zamian za niższą odpłatność za odpady.  

Robert Nowak, radny stwierdził, że  sama deklaracja o kompostowaniu odpadów  

biodegradowalnych na posesji i kontrola tego faktu nie jest wystarczająca, bo później te 

odpady mogą trafiać do odbioru z odpadami zmieszanymi. W tym przypadku gmina będzie 

miała mniejsze wpływy, bo zastosuje obniżenie opłaty, a odpadów będzie więcej,  bo będą 

trafiały do odpadów zmieszanych, a nie na kompostownik.  

Elżbieta Ratajczyk, radna stwierdziła, że musiałyby być częściej kontrole w terenie.  

Justyna Sosnowska, radna poinformowała, że kompostownik jest już wymogiem ustawowym.  
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Przemysław Dębski, burmistrz stwierdził, że gminy z powiatu wrzesińskiego będą się musiały 

spotkać i wystąpić z wnioskiem do Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów, bo nie ma 

obiektywnych przesłanek do wprowadzania aż tak wysokich podwyżek przez firmę Urbis.  

Robert Nowak, radny stwierdził, że może warto byłoby prowadzić rozmowy z innymi 

firmami odbierającymi odpady. 

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że monopolu administracyjnego już nie ma,  a 

raczej problem sytuacyjny.  

W przypadku firmy z Konina  podwyżek nie planują, ale koszty transportu na pewno 

wzrosłyby 2-3 krotnie.  Obecnie do Barda jest 20 km, natomiast do Konina 60 km.  

Dodał, że nie ma konkurencji w zakresie odbioru i transportu odpadów. O tym świadczy ilość 

firm przystępujących do przetargu. Dobrze byłoby gdyby do przetargu przystąpiła także firma 

z Konina.  

Barbara Sulkowska, radna stwierdziła, że jest problem z odpadami, bo dużo ich produkujemy.  

Robert Nowak, radny stwierdził, że za produkcję odpadów powinien być odpowiedzialny 

producent.  

 

Przemysław Dębski, burmistrz powiedział, że w perspektywie jest możliwe, aby zniknęły w 

Pyzdrach napowietrzne linie telekomunikacyjne.  

Obecnie INEA wydzierżawia swoje światłowody firmie Orange.  

Z chwilą, gdy będzie rozprowadzony światłowód przez firmę INEA w całym mieście Pyzdry,  

będzie można zaproponować mieszkańcom posiadającym telefony stacjonarne i korzystające 

z usług Orange pozostawienie ich ale przejście z linii Orange na światłowód firmy INEA.  

 

 

Przemysław Dębski, burmistrz, który poinformował, że została pozytywnie zakończona 

kontrola targowiska w Pyzdrach. Będzie wprowadzona zmiana tj. zostaną w większej części 

zlikwidowane pasy zieleni przy płocie na korzyść powierzchni handlowej.  

 

Barbara Sulkowska, radna zgłosiła, że na ul. Kilińskiego jest wylany nowy dywanik 

asfaltowy, a zjazd z tej drogi na ul. 11 Listopada jest teraz bardzo zaniżony, a jest tam 

przejście dla pieszych.  

Rober Nowak, radny zapytał na jakim etapie jest budowa parkingu przy poczcie w Pyzdrach? 

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że przy konstrukcji budżetu z dwóch inwestycji 

– parking z drogą przy poczcie i budowa drogi przy ul. Cmentarnej wybrano  jedną 

inwestycję – drogę przy ul. Cmentarnej.  

Parking z drogą przy poczcie jest wyceniony na ok 80 tyś zł, a budowa drogi przy ul. 

Cmentarnej ok. 100 tyś zł.  

Zarówno nawierzchnia drogi przy poczcie jak i przy ul. Szkolnej jest utwardzona kamieniem. 

Kamień z tych dróg będzie można odzyskać i wykorzystać na utwardzenie terenu w innych 

miejscach. Wtedy powróci temat przebudowy drogi przy ul. Szkolnej i parkingu wraz z drogą 

przy poczcie.  

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Komisji Budżetowo – 

Finansowej podziękował  wszystkim za udział w posiedzeniu i o godz. 16
00  

zamknął ósme 

posiedzenie Komisji. 

Protokołowała:  

Alina Banaszak  

 


